

DU møde Torsdag den 9. marts -2023

Tilstede: Claus, Jacob, Lene

Afbud: Mette, Bo

1 valg af ordstyrer og referent.

Claus ordstyrer, Lene referent

2 Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt.

3 opfølgning og godkendelse af forrige referat

Godkendt.

4 SharePoint opgave liste

Denne er udsat til næste møde, pga. mange afbud

5 Dommerkurser – struktur over deltagere.

Det er for tidligt at lave en struktur over deltagere, med henblik på at tilpasse holden efter kunnen og antal dømte kampe, men måske i fremtiden når volumen på dommere er større.

Jacob laver et forslag til kursusbeskrivelse over strukturen fremad rettet

Claus laver forslag til en uddannelses plan - hvordan man kommer fra klubdommer til forbundsdommer – punkt for punkt.

Begge dokumenter skal derefter lægges uf på hjemmesiden.

6 Fælleds møde for instruktører

Det skal der arbejdes videre på at gøre et par gange om året, så de kan snakke sammen og udveksle viden og arbejdsgange. Vi starter med disse møder i den nye sæson, så snakker om datoer og hvordan vi griber det an senere.

Vi prøver at samle gamle og nye instruktører til landsstævnet i Herning – **Claus** er tovholder

7 Dommermøder

Dommermøder skal afholdes 4 gange om året, datoer skal fastsættes og lægges ind i årshjulet. Nicolaj laver en plan for disse møder og sætter indkaldelsen op i teams.

Møderne skal altid indeholde 2 oplæg med forskellige emner og input, disse skal drøftes med dommerudvalget inden de bestemmes, derud over skal der afsættes tid til fri tale så dommerne kan udveksle erfaringer med hinanden

8 kvindelige dommere

Det er stadig lidt svært at erhverve nye kvindelige dommere, så vi vil prøve et tiltag for at se om dette kan bære frugt: Jacob tager fat i en ny dommer som spiller i Hvidovre og hører om hun kan være interesseret i at lave en lille artikel om det at være kvinde og dommer, og så tage et billede sammen med Mette i dommer tøj.

Hvis hun er interesseret i dette, skal Nicolai tage action på at undersøge hvor vi skaffer en fotograf og så lægge dette op på hjemmesiden. Jacob vender tilbage til Lene med svar.

9 Landsstævne

Vi skal have et godt centralt lokale, hvor dommerne kan hygge og udveksle erfaringer

Nicolai/Grete skal finde et godt centralt lokale til dette formål, og noget forplejning til dommerne (frugt, og vand)

Lene er tovholder i dette sammen med kontoret.

10 Forbundsdommer kurser

Dette punkt er slået sammen med **punkt 5**.

11 Dommerløn

Det er altafgørende at dommerne får den rette løn og sin løn til tiden. Hvis der opstår problemer med deres løn, skal de have besked.

Det er også en prioritet at de skal have hurtige og gode svar når de henvender sig til sekretariatet. God kommunikation er meget vigtig hvis vi skal have et godt samarbejde. Det går selvfølgelig begge veje.

12 Dommerforpligtelser

Claus har orienteret om reaktioner på det skriv der er sendt ud fra TU.

Dommerudvalget og turnerings udvalget står sammen om dommerforpligtelserne.

13 Roll ups

Vi aftalte på mødet februar at **Nicolai** skulle undersøge priser på disse og om der er mulighed for skaler materiale I A5/A4/A3,

Og at **Nicolai** skulle sende et nyt skriv til klubberne om vigtigheden i at disse skal være synlige i hallen under kampen

Nicolai har til næste møde i april til at undersøge dette,

Nicolai skal ligeledes sendes et skriv ud til klubberne inden den 15/3 om at alle der har modtaget disse roll ups skal bruges ved alle kampe og stå synlige i hallen.

14 øvrigt:

Dommere til DM finalerne

Dette skal IKKE meldes ud eller snakkes om med nogen inden det er meldt ud!!

Lene kontakter de dommere der skal dømme senest den 15/3 og de får besked på at ikke sige det til nogen før det er meldt officielt ud

Dette gør Nicolai den 31/3.

Disse dommere skal dømme:

Herre: **Steffen og Tobias**

Dame: **Kaj og Jeppe**

U18: **Anders og Tobias**

Best off: **Ronnie og Troels**

Vi har ligeledes udtaget dommere til semifinalerne, og dommer på sætterne har fået navne på disse.